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■ YENİ GÜN MEDYA
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Geride bıraktığımız dokuz günlük Kurban Bayramı tatili, aynı zamanda aşırı 
sıcaklarla birlikte, yaz - turizm sezonunun da bir bakıma başlangıcı oldu... 
Bayram tatili boyunca tatil yerleri, turizm hareketleri, gündemde öne çıkan 
konu başlıkları oldu.

Zengin tarih ve kültür birikimiyle, sahip olduğu değerler ve güzellikleriyle 
Anadolu coğrafyası’nda, Batı Akdeniz bölgesi’nde öne çıkan Burdur ili, bu 
bayram tatilinde de medyada haberlere konu oldu.

En başta Yeşolva ilçesi’ndeki Salda Gölü, yine uzun bir bayram tatilinde öne 
çıkarken, lavanta bahçeleri, antik kentlerin yanı sıra Burdur’un aslında pek 
bilinmeyen güzelliklerinden biri olan ‘Serençay Kanyonu’ ya da öbür adıyla 
‘Teke Sarayı’, definecilerin tahribatıyla gündeme geldi. Burdur'un Günalan köyü 
sınırlarında bulunan ve doğa harikası olarak bilinen Serençay Kanyonu ile Teke 
Sarayı bölgesinde, definecilerin Roma dönemine ait kaya mezarlarına ve dini 
mekanlara zarar verdikleri görüntülerle ortaya kondu.
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Vali Türker Öksüz, sosyal medya üzerinden 
yaptığı davetle Burdur'un zengin turistik 
potansiyelini gözler önüne serdi ve herkesi 
bu güzellikleri keşfetmeye çağırdı. Vali Ök- 
süz, "Burdur’u keşfetmeye hazır mısın? Uğ- 
ramadan geçmeyin." sözleriyle Burdur'un 
tarihi ve doğal cazibe merkezlerine dikkat 
çekti.

Burdur, ziyaretçilerine yalnızca doğal gü- 
zellikler değil, aynı zamanda zengin bir tarihi ve 
kültürel miras da sunuyor. Vali Öksüz'ün paylaşı-
mında öne çıkan mekanlar arasında, tarihe ışık 
tutan eserleriyle Arkeoloji Müzesi, doğal ve 
tarihi güzellikleri bir arada sunan Doğa Tarihi 
Müzesi, büyüleyici İnsuyu Mağarası, milli şair 
Mehmet Akif Ersoy'un anılarına tanıklık edebile-
ceğiniz İstiklal Mücadelesi Kültür Evi, görsel 
şölen sunan Lavanta Bahçeleri ve geçmişin 
izlerini taşıyan tarihi konaklar yer alıyor.

Bu çağrı, Burdur'un turizm potansiyelini 
daha da artırmayı hedefliyor. Tarih, doğa ve 
kültürün iç içe geçtiği Burdur, ziyaretçilerini 
unutulmaz bir keşfe davet ediyor.

Vali Öksüz, sosyal medya üzerinden yaptığı 
paylaşımda Burdur'un turistik zenginliklerini 

tanıttı ve herkesi bu güzellikleri keşfetmeye 
davet etti. Vali Öksüz, "Burdur’u keşfetmeye 
hazır mısın? Uğramadan geçmeyin" diyerek, 
şehirde mutlaka görülmesi gereken yerleri 
sıraladı.

Burdur’un turistik cazibesi sadece doğal 
güzelliklerle sınırlı değil. Vali Öksüz'ün paylaşı-
mında öne çıkan yerler:
Arkeoloji Müzesi: Tarihe ışık tutan eserleriyle 
dikkat çekiyor.
Doğa Tarihi Müzesi: Doğal güzellikleri ve tarihi 
bir arada sunuyor.
İnsuyu Mağarası: Doğa harikası mağara, 
ziyaretçilerini büyülüyor.
Mehmet Akif Ersoy İstiklal Mücadelesi Kültür 
Evi: Milli şairimizin anılarına tanıklık edin.
Lavanta Bahçeleri: Görsel şölen sunan bahçe-
ler, fotoğraf tutkunlarını bekliyor.
Tarihi Konaklar: Geçmişin izlerini taşıyan 
konaklar, tarih meraklılarını cezbediyor.

Vali Öksüz'ün çağrısı, Burdur'un turizm 
potansiyelini daha da artırmayı hedefliyor. 
Tarih, doğa ve kültürün iç içe geçtiği Burdur, 
ziyaretçilerini eşsiz bir keşfe davet ediyor.

Başkan Ercengiz’den içme suyu 
ve kuraklık açıklaması;

Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun 
Ercengiz, içme suyu ve kuraklık 
sorunlarına dair yaptığı açıklamada, 
belediyenin 10 yıllık performansını ve 
su sorununa karşı alınan önlemleri 
anlattı. 

Senir Suyu projesiyle ilgili yasal 

süreci başlattıklarını, 2012 yılında 
sadece 10 ay su taşıyan bu projenin 
patlayarak atıl duruma geldiğini ve yerel 
mahkemelerde haklılıklarının kanıtlandı-
ğını belirtti. 2016 yılında DSİ ile yapılan 
protokol kapsamında isale hatlarının 
yenilendiğini, yeni depoların yapıldığını 
ve yeni sondajların açıldığını, ancak bu 
kuyuların iki yıl sonra verimsiz hale 
geldiğini ifade etti.

“Bizden sonraki kuşaklara,

“Su'yu doğru yönetmeliyiz”

SERENÇAY’DA HOŞ 
OLMAYAN GÖRÜNTÜLER

Vali Öksüz’den DAVET
Arkeoloji Müzesi'nden Lavanta

Bahçeleri'ne, Burdur'u keşfedin!

yaşanabilir vatan...”

EFSANE 
BAŞKAN

‘GÖK MEHMET’İ
SON

YOLCULUĞUNA
UĞURLADIK!

6’DA

BAYRAM 
TATİLİNDE

TRAFİK 
KAZALARINDA
AĞIR BİLANÇO!

AŞIRI 
SICAKLAR
NE KADAR 

DAHA SÜRECEK?
2’DE

   



24 Haziran 2024 Pazartesi - Sayı: 21255

Yıl: 70

Sahibi: Kürşat TUNCEL

Kurucular:
Osman ŞAN - Muharrem TUNCEL

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü: Şadiye ÜNAL

İDARE YERİ ve DİZGİ - BASKI (Yeni Gün Tesisi)
Konak Mah. Uğuz Sok. No: 23/4 - BURDUR

Tel & Fax: 233 38 93

UETS (Elektronik tebligat adresi): 15345 - 43771 - 09430

Dağıtım: Burdur Turkuvaz Başbayii     Fiyatı: 4 TL.

Gazetemiz, Basın ve Ahlâk İlkelerine uymaya söz vermiştir.

Pazar hariç süreli yerel yayınKuruluş Tarihi: 1.09.1954 

e-posta:  info@burduryenigun.com

■ Kadriye ÇETİN

Sayfa / 2 24 Haziran 2024 PazartesiGÜNDEM

Bugünkü konum önemli veya ciddi konularımın 180 
veya 80. kez olmasa da 8’inci kez tekrarı olabilir ama bazı 
şeyleri de tekrar etmekte fayda var. O nedenle, ben ‘tekrar 
edilmesi gereken konulardan birinin, hattâ başında gelenin 
de Emperyalist destekli ve Siyonist inanışlı İsrail’in yılardır 
Filistin’de uyguladığı mezâlim ve Filistin halkına yaptığı 
maddî mânevî işkencelerin yanı sıra aylardır Gazze’de ger- 
çekleştirdiği katliamlar ve Gazzelilere çektirdiği işkenceler 
için 180 kere köşe yazısı veya makale yazılsa yine azdır…’ di- 
ye düşünüyorum.

DERDİ OLMAYAN DEVEYİ GÖRMEZ!
İSLÂM DÜNYASININ DERDİ FİLİSTİN
OLSA BİLE ‘GAZZE KATLİAMI DEĞİL! 

Atalarımız “Derdi olmayan deveyi görmez-göremez” 
ve “Dervişin fikri neyse zikri odur” diyerek insanların olayla-
ra karşı gösterdikleri tepkileri özetlerler! O nedenle ben de 
bugün tekrar olacak ama Gazze’de aylardır yapılan soykırı-
mı değerlendirmek, bunu yaparken de iğneyi İslâm Âle- 
mine-İslâm Dünyasına, çuvaldızı da gayrimüslim dünyaya 
batıracağım!

Şöyle ki; Bilindiği üzere İslâm Dünyası ekonomik ba- 
kımdan oldukça zayıf, asker sayısı, silâh, araç gereç ve 
mühimmat açısından yetersiz ve bunun nedeni de yine 
kendileri! Onun için, bu alemin acıklı, içler acısı hâli, kendi-
lerinin siyasî veya diplomatik etkilerini yetersiz kılıyor! 

 Tâceddin Dergâhı
Taceddin AKBAŞ

taceddinakbas@gmail.com

Kısacası ve açıkçası; İslâm Dünyasının ana ünitelerdeki yeter-
sizliği, zayı�ığı, kapasitesizliği, dolayısıyla da kifayetsizliği ve ça- 
resizliği herkesin mâlûmu… Ancak, bütün bunlar, tüm noksanlığı-
na veya yetersizliğine rağmen İslâm Âlemi veya Türk Dünyasının 
Gazze Katliamı karşısında çaresiz kalmasını haklı kılmıyor! Çünkü 
güyâ İslâm Ülkelerinin ve görünüşte Müslüman olan yöneticileri-
nin, artı sözde Müslümanların Gazze konusunda yapabilecekleri 
kararınca kararınca yapabilecekleri bir şey mutlaka vardır veya 
olmalıdır… Yani çaresizseniz, çare sizsinizdir! Ki, Türk Dünyası ayrı, 
bugün Dünya genelinde 50’ye yakın İslâm Ülkesi var ve buralarda 
2-2,5 milyar civarında bir Müslüman yaşıyor… Ve bu 50 ülke içinde 
petrol ve doğalgaz zengini olan ülkeler ve Petrodolar milyarderi 
(güyâ) Müslümanlar var… Ve bu ülkeler ile bu ülkelerin Müslü-
manları Gazze’de, Sudan’da, Miyanmar’da, Doğu Türkistan da ve 
benzer yerlerde Müslümanlara ve Müslüman Türklere yapılan 
işkenceleri ya görmezden geliyorlar ya da çaresizlik içinde seyredi-
yorlar maalesef! 

Oysa İslâm Ülkeleri rahmetli Erbakan Hocamızın dediği gibi 
aralarında bir İslâm Birleşmiş Milletleri, NATO’su CENTO’su ve 
benzer ittifaklar kurabilseler ve İslâm Dinarı gibi para birimleri 
oluşturabilseler ne Siyonist İsrail’in ne Emperyalist ABD’nin ne de 
kapitalist veya materyalist Avrupa’nın (AB) borusu öter! Amma 
velâkin, İslâm Ülkelerinin yöneticilerinin bir kısmı Batı’nın kuklası, 
mutemedi, bir kısmı saltanat, makam mevki düşkünü, bir kısmı da 
inançsız imansız gâvur budalası! Ki, bırakın bahsime konu ülkele-
rin topluca hareket etmesini, birkaçı ABD ve Batı ülkelerine karşı 
ortak bir tavır alabilseler ve Filistin’e sahip çıkabilseler yine yeter! 
Ancak bırakın İslâm ve Türk Dünyasının tamamını, bahsime konu 
ülkelerin 3’ü-5’i bir araya gelebilse ve ciddi bir güç birliği oluştura-
bilseler, İsrail bu kadar rahat hareket edemez ve bu kadar katliam 
yapamaz…

Meselâ Suudi Arabistan, Mısır, Körfez Ülkeleri ve Birleşik Arap 
Emirlikleri gibi ülkeler Filistin’in-Gazze’nin yanında ve İsrail’in kar- 
şısında durabilseler ne ABD ne de bir başka batı ülkesi, İsrail’e bu- 
günkü kadar değer veremez ve İsrail katliamlarını bu kadar fütur-
suz ve sınırsız bir şekilde sürdüremez. Kaldı ki İsrail’in Gazze’de 
işlediği toplu cinayetler ve katliamlar karşısında Siyonist olmayan, 
akıllı izanlı ve insa�ı Yahudiler dahî isyan bayrağı açıyorlar, hattâ 
bazıları coplanmayı, yerlerde sürüklenmeyi ve hapislerde veya 

kodeslerde yatmayı dahî göze alıyorlar. Amma velâkin, ‘ben 
Müslümanım veya Müslüman Ülke yöneticisiyim’ diyen insanlar bu 
Yahudi, Mûsevî ve Îsevîler kadar bile Gazze’nin yanında duramıyor 
ve binlerce masum insana, kadına kıza ve çoluğa çocuğa sahip 
çıkamıyorlar maalesef.

TÂAT TÂKÂTA GÖREDİR..!
Yüce Yaratıcı insanlara gücünün üstünde hiçbir yük yükleme-

diği gibi ibadetlerimizi bile gücümüz oranında yapmamıza izin 
vermiş… Ve bizim gibi sâde vatandaşların ama inançlı imanlı 
kişilerin de İsrail’e karşı yapabileceği şeylerde sınırlıdır… Meselâ 
biz bildiğimiz tanıdığımız İsrail mallarını, meselâ İsrail ürünü olan 
cipslerini, dondurmalarını, ABD kolalarını alıp satmayız ve yiyip 
içmeyiz! Siyonist İsraillilere buğuz, mazlum ve mağdur Filistin ile 
Gazze halkına dualar ederiz… Dolayısıyla da ‘karınca misali’ tarafı-
mızı belli ederiz diyor, herkese saygılar sunuyorum.             

Burdur'da yasak olmasına rağmen çocuklar sıcak hava-
dan böyle kurtuldu! İşte o anlar:

Burdur'da sıcaktan bunalan çocuklar çareyi süs havuzla-
rında buldu. Burdur'un Burç Mahallesi'nde bulunan Aşıklar 
Parkı'na oyun oynamak için gelen çocuklar, sıcak giden 
havalardan bunalarak kendisini parkta bulunan süs havuzla-
rına attı.

Parkta oyun oynayan çocuklar, havuzdaki "Yüzmek 
tehlikeli ve yasaktır" uyarılarına aldırış etmeyerek kendile-
rini serin sulara attı. Kameraları fark eden çocuklar ilk başta 
"Çekmeyin" diyerek tepki gösterdi, ardından poz vermekten 
geri kalmadı. Aşırı sıcakların etkisiyle serinleme arayışına 
giren çocukların bu davranışı çevredeki vatandaşların 
dikkatini çekti.

Burdur siyasetinin önemli isimle-
rinden Mehmet Özcan hayatını 
kaybetti. Burdur'un ve Büğdüz'ün 
efsane siyasetçisi 'GÖK MEHMET' 
vefat etti!

Burdur siyasetinin efsane 
isimlerinden, tecrübeli duayenlerin-
den Büğdüz eski belediye başkanla-
rından Mehmet Özcan Cuma günü 
vefat etti. Büğdüz Köyü Muhtarı 
Ömer Özcan'ın babası 'Gök 
Mehmet - Mehmet Özcan'  Cumar-
tesi günü o çok sevdiği, muhtar ve 
belediye başkanı olarak yıllarca 
hizmet verdiği merkeze bağlı 
Büğdüz köyünde kılınan cenaze 
namazının ardından son yolculuğu-
na uğurlanarak toprağa verildi.

"Gök Mehmet" lakabıyla 
Büğdüz beldesi ve Burdur'da iz 
bırakan efsane siyasetçilerden biri 
olan Mehmet Özcan, dostlukları, 
diyalogları ile Burdur'da yıllarca "bir bilen, kanaat önderi" rolünü üstlendi.

Merkez sağ ekolde, Burdur’da Doğru Yol Partisi’nin (DYP) önde gelen isimlerinden 
oldu hep, Mehmet Özcan... 25 yılda Büğdüz beldesine çok şeyler kazandırdı, hizmetler 
getirdi.

Burdur siyasetinin tecrübeli ismi Mehmet Özcan, Burdur’da herkesle diyaloğu, iletişi-
mi, dostlukları olan çok usta bir siyasetçiydi. Mehmet başkan, ilimizde siyasetin yanı sıra 

bürokraside, sivil toplum kuruluşların-
da, iş dünyasında ve diğer köylerde de 
ağırlığı olan, sözü dinlenen bir isim 
oldu...

Gazetemiz kurucusu Muharrem 
Tuncel’in de yakın dostu, yol ve kader 
arkadaşı olan Mehmet Özcan, yıllarca 
herkese ağabeylik, öncülük yaptı.

"Gök Mehmet" lakabıyla Büğdüz 
beldesi ve Burdur'da iz bırakan efsane 
siyasetçilerden biri olan Mehmet 
Özcan, dostlukları, diyalogları ile 
Burdur'da yıllarca "bir bilen, kanaat 
önderi" rolünü üstlendi. Merkez sağ 
ekolde, Burdur’da Doğru Yol Partisi’nin 
(DYP) önde gelen isimlerinden oldu 
hep, Mehmet Özcan... 25 yılda Büğdüz 
beldesine çok şeyler kazandırdı, 
hizmetler getirdi. Burdur siyasetinin 
tecrübeli ismi Mehmet Özcan, 
Burdur’da herkesle diyaloğu, iletişimi, 
dostlukları olan çok usta bir siyasetçiy-
di. Mehmet başkan, ilimizde siyasetin 

yanı sıra bürokraside, sivil toplum kuruluşlarında, iş dünyasında ve diğer köylerde de 
ağırlığı olan, sözü dinlenen bir isim oldu... Gazetemiz kurucusu Muharrem Tuncel’in de 
yakın dostu, yol ve kader arkadaşı olan Mehmet Özcan, yıllarca herkese ağabeylik, öncülük 
yaptı.

Yeni Gün Medya olarak efsane başkanımıza Allah'tan rahmet diliyoruz. Dostları, 
sevenlerinin, Özcan ailesinin başı sağ olsun...

ET-TEKRÂRÜ AHSEN 
VELEV KÂNE YÜZ SEKSEN

EVET, O İNKÂR EDENLERİ VE ZULMEDENLERİ
ALLAH (c.c) NE BAĞIŞLAYACAK NE DE ONLARA

BİR KURTULUŞ YOLU GÖSTERECEKTİR…
Nisâ Suresi, âyet 168

ALLAH (c.c) ONLARA ANCAK İÇİNDE EBEDÎ 
OLARAK KALACAKLARI CEHENNEM YOLUNU
GÖSTERECEKTİR. BUNU YAPMAK ALLAH İÇİN

PEK KOLAYDIR…  Mâide Sûresi, âyet 45
İŞTE BİZ, KAZANDIKLARI GÜNÂHLAR YÜZÜNDEN

ZÂLİMLERİ KÖTÜLÜK İŞLEME DE BİRBİRLERİNE 
BÖYLECE DOST VE YARDIMCI YAPARIZ!..

En’âm Sûresi, âyet 135
SAKIN ALLAH’I (c.c) ZÂLİMLERİN YAPTIKLARINDAN

HABERSİZ SANMA. ALLAH ONLARI, ANCAK GÖZLERİN
DEHŞETLE BAKALACAĞI BİR GÜNE ERTELİYOR!!!

ZÂLİMLERİ MUTLAKA YOK EDECEĞİZ!
İbrahim Suresi, âyet 13 

EY ÎMAN EDENLER! EĞER KÜFRÜ ÎMANA TERCİH EDERLERSE
BABALARINIZI VE KARDEŞLERİNİZİ BİLE DOST EDİNMEYİN!

İÇİNİZDEN KİM ONLARI DOST EDİNİRSE, İŞTE ONLAR
ZÂLİMLERİN TA KENDİLERİDİR!!! Tevbe Sûresi, ayet 23

ZULÜM İLE ÂBAT OLANIN AKIBETİ BERBÂT OLUR!
Yûnus Emre

■ YENİ GÜN MEDYA

BÖYLE
SERİNLEDİLER...

Yasak olmasına rağmen....
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Türkiye,
anız 
yangınını
konuşuyor

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, Diyarbakır ve Mardin arasındaki anız yangınında hayatını kaybedenlerin sayısının 12'ye yükseldiğini bildirdi.
Bakan Koca, sosyal medya hesabından yaptığı açıklamada, Diyarbakır ve Mardin'de, iki ilin yakın köy ve mahallelerinde çıkan yangın nedeniyle hayatını kaybedenlerin sayısının 12'ye yükseldiğini, 

78 kişinin yangından etkilendiğini kaydetti.
Hayatını kaybedenlere Allah'tan rahmet dileyen, yaralılara geçmiş olsun dileklerini ileten Koca, "Hastalarımızdan 5'inin tedavi ve takiplerine devam ediyoruz. 5'i de Diyarbakır'da tedavi gören hastala-

rımızdan 3'ü entübe durumda." ifadelerini kullandı.

Diyarbakır ve Mardin'de yangın: 'Herkes 
kendi imkanıyla yangını söndürmeye gitti 
ama alevlerin ortasında kaldılar'

Diyarbakır’ın Çınar, Mardin’in Mazıdağ 
ilçelerindeki köyleri etkileyen büyük yangında 
resmi açıklamalara göre 12 köylü hayatını 
kaybetti, 78 kişi yaralandı. Yaralılardan beşinin 
entübe edildiği belirtiliyor. BBC Türkçe'den 
Hatice Kamer yangından etkilenen köylülerle 
konuştu ve yangının bilançosunu inceledi.

Yangının etkilediği köylere gittiğimizde, 
sulama için çekilen plastik boru hatları ve 
öbekler halindeki buğday yığınlarından 
dumanlar yükselmeye devam ediyor. Ekili arazi 
ile beraber ormanlık alanlar da yangından 
büyük oranda etkilenmiş durumda. Genzi yakan 
bir duman kokusu var ve itfaiye araçları duman 
gördükleri yerlere müdahale ediyorlar.

Ölen ve yaralananların yakınları; ekili 
arazilerini, küçük, büyükbaş hayvanlarını 
sürüler haline kaybeden köylüler büyük bir şok 
içinde.

Sabah iki cenazenin defnedildiği ve can 
kaybının en fazla yaşandığı Mazıdağı'na bağlı 
Yücebağ Köyünden ağıtlar yükseliyor. Köyün 
mezarlığı kalabalık.

Barış adında dokuz yaşındaki çocuk, 
kavurucu güneşin altında, yangında hayatını 
kaybeden 18 yaşındaki abisi Şeymus’un mezar 
taşının yanına çömelmiş, açılan on yeni boş 
mezarı izliyor.

''Abim bayramdan sonra Antalya’ya 
çalışmaya gidecekti'' diyor. Annesi de, mezar-
lıkta kurulu çadırın altında ağıt yakan onlarca 
kadın arasında. Yakınlarını kaybeden kadınları, 
uzaklardan gelen akrabaları teselli ediyor.

Mevlüde Demir’in iki oğlu birden yanmış. 
22 yaşındaki Mezher’in cenazesini bekliyorlar. 
Küçük oğlu Eşir ise entübe edilmiş.

Bir akrabası ''Allah'a isyan değil dua et, bir 
evladımı aldı, diğerini bana bağışlasın diye dua 
et'' sözleriyle onu teselli ederken bir yandan da 
ağlıyor.

Köylüler,  yaşananları ''küçük kıyamet'' 
olarak nitelendiriyorlar. Yangına zamanında 
yapılacak havadan müdahale ile can kaybının 
bu kadar yüksek olmayacağına söylüyorlar.

Bir köylü ''Göksü Baraj Gölü bizlere çok 
yakın ama neden havadan yardım gelmedi!'' 
diye sitem ediyor. Yanındaki genç ise devam 
ediyor: ''Batı bölgelerinde çıkan yangınlara 
havadan müdahale edilirken, hububat deposu 
olan bu bölgede neden havadan destek 
araçları yok!''

                 'Çok sayıda kuş, 
        yaban hayvanı ve   

        çiftçilerin bir yıllık mahsulü de yandı '
Yakınlarını kaybeden köylüleri akrabaları 

teselli etmeye çalışıyor.
Diyarbakır Valiliğinden yapılan ilk açıkla-

mada anız yangının bu faciaya yol açtığı be- 
lirtildi. Yangının etkilediği köy sakinleri ise buna 
karşı çıkıyor.

Taban Köyü, yangının başlangıç noktası ve 
bu köyün iki sakini de yangına müdahale sıra- 
sında hayatını kaybetti.

Köy sakinleri, elektrik kablolarının 
birbirine çok yakın geçtiğini, rüzgarın ve aşırı 
sıcakların etkisiyle kabloların birbirine teması 
ettiğini, bunun sonucunda kıvılcımların otlara 
ve ağaçlara sıçramasıyla yangın başladığını 
iddia ediyorlar.

Veli adındaki köylü, kuzey yönünden esen 
şiddetli rüzgarın alevlerin bir anda yayılmasına 
neden olduğunu anlatıyor; Semira ve Songül 
adındaki kadınlar da onu destekliyor.

''Herkes kendi imkanıyla yangını söndür-
meye gitti ama bir anda alevlerin ortasında 
kaldılar. Çoban, sürüsüyle yandı, alevlerin 
arasında kalan bir köylü elektrik direğine 
tırmandı ama alevler o kadar yükseldi ki daha 
fazla dayanamadı ve düştü'' diye anlatıyor Veli.

Kadınlardan biri de çok sayıda kuş ve 
yaban hayvanının yandığını anlatıyor.

''Onlar da canhıraş alevler içinde kaçar-
ken, kaçtıkları yönlerde yangının yayılmasına 
neden oldular'' diye anlatıyor.

Konuştuğumuz köylüleri derinden sarsan 
şey, hayatını kaybeden köylüleri kurtarmaya 
'güçlerinin ve imkanlarının' yetememiş olması.

Bu köyler engebeli ve yangın çok geniş bir 
alana yayılıyor.

Köylüler, arazi yapısının, karadan müdaha-
leyi geciktirdiğini anlatıyorlar.

Binlerce dönüm arazide, bir süre önce 
biçilen buğday, mercimek ve arpa gibi tonlarca 
hububat da yandı. 

Kaybettikleri canlarıyla birlikte çiftçilerin 
bir yıllık mahsulü, hayvanları da yanıp kül oldu.

Diyarbakır Cumhuriyet Başsavcılığı 
yangının çıkış sebebini soruşturuken, Diyarba-
kır Barosu, yangına geç müdahale edildiği 
iddiaları karşısında, ''Birden fazla insanın 
ölümüne ve yaralanmasına sebebiyet verme'' 
suçlamasıyla, Çınar Cumhuriyet Başsavcılığına 
suç duyurusunda bulundu.

CHP Diyarbakır milletvekili Sezgin Tanrıku-
lu ise yaptığı bir açıklamada elektrik kurumu 
DEDAŞ’ı ''Olağan şüpheli'' olarak suçladı:

''Elektrik iletim hatlarının bakım, onarım, 
altyapı çalışması yeterli şekilde yapılmadığı 
için, özellikle bu mevsimdeki yangınlar enerji 
hatlarından kaynaklanıyor.''

DEDAŞ ise yangının elektrik direklerinden 
başladığı iddiasına yazılı bir basın açıklaması ile 
karşı çıktı. 

Olayın ilk anından itibaren Dicle Elektrik 
ekiplerinin sahada incelemeler yaptığını 
belirten DEDAŞ; ''Yaptığımız incelemelerde 
yangının elektrik iletim hatlarından kaynaklan-
madığını belirledik.

 Hatta yangının meydana çıktığı bölge 
olarak belirtilen bazı alanlardan elektrik iletim 
hatlarının dahi geçmediğini gördük'' ifadelerini 
kullandı.

           (BBC TÜRKÇE)

(AA)

Bayram tatilindeki 
trafik kazalarında 
62 kişi öldü, 
8 bin 690 kişi 
yaralandı

Geride bıraktığı-
mız Kurban Bayramı 
ve bayram tatilinde 7 
gün itibariyle (22 
Haziran cumartesi 
gününe kadar) Türki-
ye’de meydana gelen 
trafik kazalarında 62 
kişi hayatını kaybetti.

İçişleri Başaknı Ali Yerlikaya, sosyal medya 
hesabından yaptığı açıklamada, emniyet ve 
jandarma trafik birimlerinin bayram tatilindeki 
denetimlerinin 24 saat esasına göre sürdüğünü 
belirtti. 

Bayram tatilinin 7 
gününde meydana 
gelen trafik kazaların-
da hayatını kaybeden-
lerin toplam 62, 
yaralananların ise 8 
bin 690 olduğunu 
belirten Yerlikaya, 
şunları kaydetti:

"Hayatını kaybe-
den vatandaşlarımıza 
Allah'tan rahmet, 
yaralılarımıza acil şifalar 
diliyorum. 

Lütfen aşırı hız yapmayalım. Araçlarımızda da 
otobüslerde de emniyet kemeri takmayı ihmal 
etmeyelim. Trafik kurallarına uyalım. 

Yolculuklar sizleri sevdiklerinize kavuşturmak 
için vardır, ayırmak için değil. Yolun sonu bayram 
olsun."

Aşırı sıcaklar sürecek mi? 
İşte; tahminler...

Yurt genelinde aşırı sıcak- 
lar etkisini gösteriyor. Meteoro-
loji Genel Müdürlüğü'nün 
tahminlerine göre, yeni haftada 
da kavu- rucu sıcaklar devam 
edecek. Sıcaklık, özellikle iç ve 
güney bölgelerde mevsim nor- 
mallerinin 5 ila 10 derece üze- 
rinde olacak.

Aşırı sıcaklar etkisini sürdü- 
recek, yurt genelinde termomet-
reler mevsim normallerinin 
üzerinde değerleri gösterecek.

Hava Tahmin Uzmanı 
Cengiz Çelik, "Marmara ve Karadeniz bölgesinde mevsim normallerinin 
birkaç derece üzerinde ancak iç ve güney bölgelerde özellikle mevsim 
normallerinin 5 ila 10 derece üzerindeki sıcaklıklar önümüzdeki bir hafta 
boyunca daha etkili olmaya devam edecek" dedi.

Güneydoğu Anadolu'da kavurucu sıcaklar devam edecek.
Meteoroloji Genel Müdürlüğü'nün tahminlerine göre, Güneydoğu 

Anadolu bölgesinde sıcaklıklar hafta boyunca 45 derece ve üzerini bulacak. 
Bazı noktalarda ise yerel yağış geçişleri görülecek.

Çelik, özellikle Doğu Karadeniz ile Doğu Anadolu'nun doğusunda ara- 
lıklarla sağanak, Toroslar mevkiinde öğleden sonraları olmak üzere kısa 
süreli ve yerel gök gürültülü sağanak geçişleri görülebleceğini söyledi.

                     Üç büyük ilde hava nasıl olacak?
İstanbul, Ankara ve İzmir'de bir hafta boyunca yağış beklenmiyor...
İstanbul'da en yüksek sıcaklık 30 derece civarında seyredecek. Ankara 

ve İzmir'de ise önümüzdeki 3-4 gün boyunca sıcaklıklar 35 derece civarında 
olacak.

Aşırı sıcaklar, ne kadar sürecek?

Aşırı sıcaklar...

(AA) (TRT HABER)
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Küresel finans düzeninde yeni dönem: 
Petro-Dolar’ın sonu mu?

ABD ve Suudi Arabistan arasında 50 yıl önce imzalanan ve petrolün sadece dolarla satın 
alınabilmesini sağlayan anlaşma geçtiğimiz günlerde sona erdi. Anlaşma yenilenmez ve 
petrol avro, yuan, altın ve hatta Bitcoin ile satılırsa bu sadece ABD ve doların egemenliği 
için değil dünya finans düzeni için de yeni bir dönem başlatabilir.

Günümüzde uluslararası finans piyasasının dolar üzerinden şekillenmesi ve ABD’nin 
küresel hegemonyasının temel yapı taşı nedir diye sorsak verilecek ilk yanıtlardan biri 50 
yıldır devam eden petro-dolar döngüsü olur.

Söz konusu kavramın ortaya çıkışını kısaca hatırlatalım… 
1973’te Arap ülkeleri ve İsrail arasında gerçekleşen savaşta bölge ülkeleri ABD’nin Tel Aviv’e 

verdiği destek nedeniyle ambargo kararı aldı. ABD’ye uygulanan petrol ambargosu Washington için 
ciddi kriz demekti çünkü ihtiyaçları olan petrolün küçük bir kısmını kendi ülkelerinden çıkarabiliyorlar-
dı. ABD söz konusu ambargoyu yaklaşık bir yıl sonra Suudi Arabistan ile imzaladığı yeni bir anlaşmayla 
aştı. 8 Haziran 1974'te imzalanan anlaşma uyarınca petrol satışlarının ABD doları üzerinden fiyatlandı-
rılması kabul edildi. Bunun karşılığında ABD, Suudi Arabistan'a askeri yardım ve koruma sağlayacağını 
ilan etti.

Sadece bu da değil... Anlaşmaya göre; Suudi Arabistan, fazla petrol gelirlerini ABD'nin hazine 
bonolarına yatırmak zorundaydı. Böylece ABD’ye yüklü miktarda ve devamlı yabancı sermaye girişi 
olacak, ülkedeki faiz oranları düşük seyredecek, verileri gören diğer ülkeler de ABD’ye yönelecekti. 
Günün sonunda dolara sürekli bir talep oldu ve bu da onun istikrarlı bir para birimi olmasını sağladı. 
Diğer yandan ABD, bölgedeki diğer Arap ülkeleri üzerinde de zaman içinde etkisini giderek artırdı.

      BRICS yeni bir düzen kurabilir mi?
Geçtiğimiz günlerde Suudi Arabistan ile ABD arasındaki petro-dolar anlaşmasının süresi doldu ve 

henüz yeni bir imza atılmadı. Batılı medya kuruluşları haliyle anlaşmanın resmen sona erdiğini yazdı. 
Bugüne kadar doların küresel para birimi olmasında en önemli dayanaklardan biri olan ‘petrol satın 
alma’ zorunluluğu şimdilik yok. Haliyle bu durum küresel finans piyasalarını da derinden etkileyebile-
cek potansiyelde. Bu noktada önemli bir detayı hatırlamakta fayda var. Bu yılın ocak ayında Suudi 
Arabistan, Mısır, İran, Etiyopya ve Birleşik Arap Emirlikleri resmi olarak BRICS’e katılımlarını teyit 
etti.

Yeni 5 ülke arasında en çok dikkat çeken Suudi Arabistan’dı. Ekonomistlere göre dünyanın en 
büyük petrol ihracatçılarından Suudi Arabistan'ın BRICS ve NDB'ye (BRICS'e ait Yeni Kalkınma 
Bankası) katılımı büyük önem taşıyor. O dönemde süreci değerlendiren analizler, Riyad'ın katılımını 
BRICS'in küresel ekonomideki 'Batı hakimiyetini' kırmak için gerekli gördüğü petro-doları bitirmek 
amacıyla kritik rolde olduğu tezinde birleşiyordu. O süreçte üzerine en çok konuşulan sorulardan biri de 
Suudi Arabistan’ın BRICS bünyesinde petrol ticareti yaparken hangi para birimini kullanacağı konusuy-
du. Bugün itibariyle eldeki veriler, Riyad'ın petrole ihtiyaç duyan ülkelere dolar yerine yeni bir para 
birimiyle satış yapabileceğini gösteriyor.

                 Petrolü dolar dışındaki para birimleriyle alabilmek neden önemli?
Bu soruya cevap verirken madalyonun iki yüzüne de bakmak gerekiyor. ABD için dolar dışında bir 

para birimiyle Suudi Arabistan’dan petrol alınabilmesi oldukça sıkıntılı bir durum. Daha önce Irak 
Lideri Saddam Hüseyin petrolü avro ile satacağını duyurmuş ve sonrasında ülkesi hızla savaşa sürüklen-
mişti. Benzer şekilde Venezuela ya da İran gibi örnekler de ortada. Washington petro-dolar döngüsünün 
bozulmaması için gerekirse sert güç kullanacağını daha önce defalarca gösterdi. Ancak durum şimdi 
daha farklı. ABD’nin karşısındaki blok oldukça güçlü ve Washington tek kutuplu bir dünyanın daha 
fazla sürdürülemeyeceğinin farkında.

Petro-dolar’ın sonu siyasi, ekonomik ve hatta askeri sonuçları olabilecek yeni bir döneme işaret 
ediyor. ABD basınının “Küresel finans tarihinde çok az anlaşma petro-dolar sözleşmesinin ABD ekono-
misine sağladığı kadar fayda getirmiştir" diye yazmasını iyi analiz etmek gerekiyor.

Muhtemel sonuçlar için ABD medyasında farklı yaklaşımlar da öne çıkıyor. Kimileri bu yeni 
durumun çok abartıldığını ve bahsedilen büyük değişimlerin olmayacağı görüşünde. Diğer kesim ise 
dolara yönelik talebin azalacağını, enflasyonun artacağını, tahvil piyasalarının zayıflayacağını konuşu-
yor. Haliyle bu durumun ABD ekonomisine ciddi yükler getirebileceğine dikkat çekiyor.

                    Rusya, Çin ve Suudi Arabistan dengeleri sarsabilir mi?
Madalyonun diğer yüzünde ise doları petrol ticaretinden de ikili ticaretten de tamamen çıkarmak 

isteyen ülkeler var. Rusya, Çin ve İran akla ilk gelen ülkeler. Türkiye de ikili ticarette ülkelerin kendi 
para birimlerini kullanmasından yana olduğunu geçmiş yıllarda defalarca dile getirdi.

Bu ekibe Suudi Arabistan’ın katılması petrol nedeniyle çok kritik. Geçtiğimiz yıl petrol ticaretinde 
doların payı yüzde 80 idi. Ancak önümüzdeki süreçte Rusya, Çin ve Suudi Arabistan başta olmak üzere 
BRICS üyeleri koordineli bir şekilde hareket ederse bu oranın dramatik şekilde düşmesi pek de uzak 
ihtimal değil.

Suudi Arabistan’ın gelecek dönemde avro, altın, yuan ve hatta Bitcoin ile petrol satabileceği konu-
şuluyor. Haliyle sadece petrol alan ya da satan ülkeleri değil, bu yeni dönem tüm küresel finans piyasala-
rını doğrudan etkileyecek gibi duruyor. Bu sürecin sadece ekonomi üzerinden okunamayacağı aşikar. 
Yeni dönemde son yaşanan gelişmelerin siyasi, askeri yansımalarını da göreceğiz gibi duruyor ve çok 
sayıda ülke şimdiden bu yeni gerçekliğe hazırlık yapıyor.

KKTC Türk dünyasının bir parçası: 
KKTC-Azerbaycan ilişkileri emin 
adımlarla ilerliyor

Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev, "KKTC 
Türk dünyasının bir parçasıdır. Orada yaşayan Türkler 
bizim kardeşimizdir" açıklamasını yaptı. Azerbaycan-KK-
TC Parlamentolar Arası İlişkiler Çalışma Grubu kuruldu. 
Uzmanlar, bu durumu Azerbaycan’ın KKTC’yi tanıma yö- 
nündeki ilk dolaylı hamlesi olarak yorumluyor.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip  Erdoğan hemen hemen her konuşmasında Kıbrıs Türkü'nün 
haklarına dikkati çekiyor, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nin (KKTC) bağımsızlığının tanınması 
için çağrı yapıyor:

           "Ada'daki gerçeklere sırtınızı dönmeyin, KKTC'yi bir an önce tanıyın"
    "KKTC Türk dünyasının bir parçasıdır. Orada yaşayan Türkler bizim kardeşimizdir"
Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev, Türk dünyasının güçlenmesi ve birleşmesinin 

Türk Devletleri Teşkilatını küresel ölçekte büyük güç merkezi haline getireceğini söyleyerek, 
"Gün gelecek dünyanın tüm sorunları Türk Devletleri Teşkilatı ile istişare yoluyla çözülecektir." 
dedi.

KKTC'nin Türk Devletleri Teşkilatına gözlemci üye olması için Azerbaycan'ın aktif diplo-
matik çabalar gösterdiğini bildiren Aliyev, "Azerbaycan olarak KKTC'nin Türk Devletleri Teş- 
kilatına asil üye olmasını destekliyoruz. Bu çok doğaldır. Çünkü tarihsel açıdan KKTC Türk 
dünyasının bir parçasıdır. Orada yaşayan Türkler bizim kardeşimizdir." ifadesini kullandı.

                "Azerbaycan’ın KKTC’yi tanıma yönündeki ilk dolaylı hamlesi"
Aliyev'in bu açıklamaları ne anlama geliyor? Kütahya Dumlupınar Üniversitesi Öğretim 

Üyesi Dr. Barış Adıbelli, Azerbaycan-KKTC ilişkilerini TRT Haber'den Ayşe Şimşek'e değerlen-
dirdi: "Son dönemde KKTC - Azerbaycan ilişkileri emin adımlarla ilerliyor. Özellikle 2024 yılı 
KKTC ve Azerbaycan ilişkileri açısından dönüm noktası oldu. Azerbaycan Milli Meclisi'nin 5 
Nisan'da yapılan Olağan Genel Kurul Toplantısı'nda, 'Azerbaycan-KKTC Parlamentolar Arası 
İlişkiler Çalışma Grubu' kurulması yönünde karar alınması Azerbaycan’ın KKTC’yi tanıma 
yönündeki ilk dolaylı hamlesi olarak yorumlandı."

Dr. Barış Adıbelli, Azerbaycan'ın KKTC'yi şimdiye kadar tanımamasındaki önemli engel-
lerden birinin de AB'nin Karabağ'daki sözde Ermeni yönetiminin tehdidinin olduğu söylüyor:

"Bugüne kadar Azerbaycan’ın KKTC’yi tanımamasının önündeki engellerden bir tanesi 
özellikle bir dönem Avrupa Birliği’nin (AB) elinde tuttuğu işgal altındaki Karabağ’daki sözde 
Ermeni yönetimini tanıma tehdidi. Bu tehdit her ne kadar doğrudan resmi olarak Azerbay-
can'a yönetilmemiş olsa da hemen her fırsatta Azerbaycan'a bu tehdit ima edildi. 2020’de 
Karabağ’ın özgürlüğüne kavuşturulmasının ardından Avrupa bu kozunu kaybetti. Gerçekten 
de bu dönemden itibaren Azerbaycan-KKTC ilişkilerinde de ciddi manada gözle görülür bir 
iyileşme oldu. 2021 yılında Türk Devletleri Teşkilatı'nın (TDT) kurulması ve Türkiye ile Azerbay-
can arasında Suşa Beyannamesi'nin imzalanması ve her şeyden önemlisi Karabağ’ın yeniden 
özgürleşerek Türk dünyasının bir parçası haline gelmesi KKTC’yi de daha belirgin ve görünür 
hale getirdi."

  Türkiye, her zaman KKTC'nin yanında
Türkiye, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'ni hiçbir zaman yalnız bırakmadı. Son 20 yılda 

KKTC’nin dünyaya tanıtılması başta olmak üzere ekonomik ve sosyal kalkınmasına öncelik 
verildi. KKTC, Türk devletleri teşkilatına gözlemci üye oldu, Ada’da iki devletli çözüm vizyonu-
nun önü açıldı. Dr. Barış Adıbelli, iki devletli çözümü şu ifadelerle değerlendirdi:

"Yaklaşık 50 yıldan beri ada fiili olarak bölünmüştür ve fiili olarak adada iki devlet 
hayatını sürdürüyor. Netice itibarıyla bu fiiliyatı resmiyete dökmek uluslararası toplumun en 
önemli vazifesi. Eğer adaya barış ve istikrar gelmesi isteniyorsa iki devletli çözümün önü 
açılmalı. Burada, kuşkusuz, Türkiye ve KKTC’ye de düşen bir takım sorumluluklar bulunuyor. 
Öncelikle KKTC, vakit kaybetmeden ismini değiştirerek Kıbrıs Türk Cumhuriyeti adını alması 
gerekiyor. böylece iki devletli çözüm formülüne ilk önce isim değişikliğinden başlanarak niyet 
belli edilmeli."

KKTC Türk Devletleri Teşkilatı'na gözlemci üye oldu. Geçtiğimiz yıl Özbekistan'ın Semer-
kant şehrinde Türk Devletleri Teşkilatı Zirvesi düzenlendi. Bu zirvede Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti, Türk Devletleri Teşkilatı’na gözlemci üye olarak kabul edildi.
   Türk Devletleri Teşkilatı Dünya Türklüğünün temsil edildiği üst düzey örgüt

Türk Devletleri Teşkilatı’na kendi adıyla gözlemci üye olmasıyla da ilk kez uluslararası bir 
kuruluşa kabul edilmiş oldu. 2021’de kurulan Türk Devletleri Teşkilatı dünyada yaşayan tüm 
Türklerin ve Türk kökenli devletlerin tasada ve kıvançta ortak duygu ve düşüncelerini yansıtan 
ve sorunları topluca çözen bir mekanizma olması adına önemli. Bir başka deyişle Türk Dev- 
letleri Teşkilatı dünya Türklüğünün temsil edildiği üst düzey örgüt. Bu bağlamda Türk Dünyası-
nın en önemli sorunlarından birisi olan işgal altındaki Karabağ’ın 2020’de özgürleştirilmesi 
aslında Türk Dünyasının önündeki en büyük psikolojik engellerden bir tanesi ortadan kaldırıl-
mıştır. Şimdi sıra KKTC’nin tanınmasındadır.

    "Türk Dünyası birlikte hareket ettikleri zaman bu zorlukların üstesinde gelirler"
Dr. Barış Adıbelli, KKTC'nin tanınması yolunda Türk Devletleri Teşkilatı'nın öneminin 

altını  şöyle çiziyor: "KKTC, diplomatik anlamda özgürleştirildiği zaman Türk Devletleri Teşki- 
latı da rüştünü ispat etmiş olacak. Bu bağlamda, KKTC’nin tanınması ilk önce Türk Devletleri 
Teşkilatına üye devletlere düşüyor. Bu devletler bu vazifeyi yerine getirdikten sonra diğer dünya 
devletleri de bu yolu izleyecektir ;ancak önce adımı atması gereken devletler Türk Devletleri-
dir. Bu nedenle Türk devletleri içerisinde de ilk adımı atacak olan ülke de kardeş Azerbaycan’dır. 
Türkiye, Karabağ’ın özgürleşmesinde üzerine düşeni yapmıştır. Şimdi sıra Azerbaycan’da. KKTC’nin 
özgürleşmesinde üstüne düşüni ‘bir millet üç devlet’ şiarıyla yapacaktır. Her şeye rağmen, 
devletler içinde bulundukları uluslararası sistemi ve konjonktürü de göz önüne almak zorun-
da. Türk Dünyası ve Türk Devletleri ancak birlikte hareket ettikleri zaman bu zorlukların üste- 
sinden gelirler. "

KKTC - AZERBAYCAN
iş birliği

(TRT HABER - DOSYA HABER - AYŞE ŞİMŞEK)(TRT HABER - DOSYA HABER - SERTAÇ AKSAN)

TÜRK
DÜNYASI

TÜRK DEVLETLERİ TEŞKİLATI

REZERV PARA; DOLAR

TÜRK DÜNYASI GÜÇLENİYOR
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    Milyonlar için umut ışığı! 
Gen tedavisi sonrası görme engelli çocuğun görmesini sağladı!

ABD’de doğuştan görme özürlü bir çocukta denenen gen terapisi sayesinde görme düzeyinde 
önemli gelişmeler sağlanması, milyonlarca kişi için umut oldu.

The Associated Press, Miami’de 14 yaşındaki doğuştan görme özürlü Antonio Vento Carvajal 
isimli ergenin, aylar süren göz damlalarıyla sağlanan gen tedavisi sonucunda yeniden görme 
yetisine kavuşmasıyla sonuçlanan süreci okuyucularına aktardı.

Doktor Alfonso Sabater’in uyguladığı gen tedavisi yöntemiyle Carvajal'ın sağlıklı bir şekilde 
görmeye başlaması, dünyanın dört bir yanında genetik sorunlar yüzünden görme engelli doğanlara 
aynı yöntemin uygulanıp uygulanamayacağı sorusunu beraberinde getirdi.

Vücudunun her yerinde ve gözlerinde kabarcıklara neden olan ve çok ender görülen genetik 
bir hastalık olan “distrofik epidermolizis bülloza” ile doğan Carvajal, dünyanın ilk topikal gen 
terapisini test etmek için bir klinik deneye katıldığında cildi önemli ölçüde düzeldi.

Bu gelişme, Doktor Sabater’ın, görme engelli gence yeni bir gen tedavisi uygulanması 
halinde daha iyi görmesinin yoluna açabileceği inancını güçlendirdi.

Bu öngörü, Antonio'ya yardımcı olmakla kalmadı, aynı zamanda yaygın olanlar da dahil 
olmak üzere başka göz hastalıkları olan milyonlarca insanı potansiyel olarak tedavi edebilecek 
benzer terapilere yeni kapı açtı.

Antonio'nun annesi Yunielkys Carvajal, oğlunun yeniden görmesinden duyduğu mutluluğu 

anlatırken, göz yaşlarını tutamayarak, Miami Üniversitesi'nin Bascom Palmer Göz Enstitüsü 
Direktörü Doktor Sabater için "Her zaman yanımızda oldu, o sadece iyi bir doktor değil, aynı 
zamanda çok iyi bir insan ve bize her zaman umut verdi. Asla pes etmedi.” diyerek minnettarlığını 
dile getirdi.

Antonio'nun dünyada yaklaşık 3 bin kişide görülen genetik hastalığının tedavisi için Kübalı 
aile, özel vizeyle 2012 yılında ABD’ye geldi.

Gözlerindeki yara dokusunu çıkarmak için bir dizi ameliyatlar geçiren Antonio'nun görme 
yetisi iyileşmek bir yana ilk başlarda daha da kötüleşti.

Doktor Sabater, ilk başlarda soruna tam çare bulamadığını ve Antonio’ya güvence vermek 
için elinden geleni yaptığını belirterek, “Ona sorunun üzerinde çalıştığımı, mutlaka bir çözüm 
bulacağımı ama bunun için zamana ihtiyacım olduğu konusunda güvence vermeye çalıştım, Onun 
bana güvenmesi çalışmayı sürdürmeme için ilave bir enerji verdi.” diyerek hastasıyla yaşadıkları 
zor ve endişeli süreci özetledi.

Antonio'nun cilt lezyonlarının tedavisi için deneysel gen terapisi jelinden kullandığını bilen 
Doktor Sabater, bunun çocuğun gözleri için yeniden formüle edilip edilemeyeceğini görmek için 
ilaç üreticisi Krystal Biotech ile temasa geçti.

Pittsburgh merkezli Krystal Biotech şirketin kurucu ortağı ve araştırma ve geliştirme başkanı 
Suma Krishnan, bu önerinin mantıklı olduğunu düşünerek, "denemekten bir zarar gelmeyeceği” 
düşüncesiyle projeye yeşil ışık yaktı.

                                                    (haber global)

      Binlerce yıldır çözülemiyor! 
       Antik dünyanın 5 gizemi

Antik dünyanın bazı gizemleri hâlâ açıklanamı-
yor. Nasıl inşa edildiği bilinmeyen mega yapılar, 
birbirine çok uzak kıtalarda bulunan ve okyanus-
ları aşmanın mümkün olmadığı dönemlere ait ol- 
duğu tespit edilen objeler bilim insanları ile araş- 
tırmacıları şaşırtmaya devam ediyor.

Bilim kurguya en çok malzeme veren bilim 
dallarının başında arkeoloji geliyor. Toprak al- 
tından çıkan ya da topağın üzerinde harabe bir 
vaziyette duran binlerce yıllık eserlerin üzerinde 
incelemeler yapan arkeologlar, buldukları obje- 
lerin hangi döneme ait olduğunu, hangi koşullarda yapıldığını ortaya çıkarmak için bilimin farklı 
disiplinlerinden yararlanıyor. Teknoloji geliştikçe arkeologların da işleri kolaylaşıyor. Ancak bazen 
bilim ve teknoloji de bazı soruları cevapsız bırakabiliyor. 

İşte; o zaman devreye hayal gücü giriyor. Greek Reporter dergisinde bu hafta antik dünyanın 
gizemi çözülemeyen beş kalıntısına yer verildi.

    *******************
1. MEGALİTİK ANITLAR
Megalitik anıtlar, tarih öncesine ait büyük taş yapıları nitelemek için kullanılan bir ifade. Özellik-

le Batı Avrupa'da yaygın olan bu tür anıtları kimin, ne amaçla yaptığı kesin olarak bilinmiyor. İsveç'in 
soğuk ovalarından İspanya'nın güneşli kıyılarına kadar pek çok farklı yerde megalitik anıtlar bulundu. 
Bu anıtlar üzerinde yakın zamanda yapılan bir araştırma, ilk kez MÖ 5. binyılın ikinci yarısında Kuzey-
batı Fransa sakinleri tarafından inşa edildiğini gösterdi. Söz konusu anıtların en ünlüsü İngiltere'deki 
Stonehenge. Anıtların ortak özelliği ise Güneş'in hareketlerine göre hizalanmış olmaları.

2. TUFAN ANLATISI
Hemen hemen her inançta yer alan "Tufan Efsanesi" ile ilgili anlatılar Tunç Çağı'na kadar uzanı-

yor. Antik dünyanın en eski ve en etkili uygarlıklarından biri olan Sümerler, Gılgamış Destanı'nı ortaya 
çıkarmıştı. Burada anlatılanlar kutsal kitaplardaki "Nuh Tufanı" ile birebir örtüşüyor. Kahramanının 
erdemli bir adam olduğu bir tufan anlatısı olan Manu Efsanesi de Hindistan'da dilden dile aktarılarak 
bugünlere kadar geldi. Benzer mitler eski Yunan ve İskandinav mitolojisinde de görülüyor.

3. ANTİK ÇANTALAR
Antik dünyadaki heykellerde tespit edilen en gizemli sembollerden biri, günümüzün el çantası-

na esrarengiz bir şekilde benzeyen bir obje. Gizemli çanta, Sümerlerin kültüründe, günümüz Türki-
ye'sindeki antik Yunan tapınaklarının kalıntılarında, Yeni Zelanda'nın Maori yerlilerinin süslemelerin-
de ve Orta Amerika Olmeklerinin eserlerinde bulunuyor. Bazı çağdaş teorisyenler tuhaf antik el 
çantasının bir tür tablet olduğunu düşünüyor. Buna göre söz konusu çanta kabartması eski uygarlık-
ların teknolojiye sahip olduğunu ve bu teknolojinin zamanla kaybolduğunu ispatlıyor. Farklı bir 
yoruma göre ise çanta figürü dünya dışı varlıkların ziyaretlerinden kalma teknolojik bir ürünü temsil 
ediyor.

4. UZUN KAFATASLARI
Uzun kafataslarına sahip uzaylı görünümlü insanların kalıntıları bilim dünyasında yıllardır tartışı-

lıyor. Uzun kafataslarının en yaygın örneği Mısır sanatında yer alıyor; bu tür kafalara sahip birçok 
firavun tasviri bulunuyor. Bununla birlikte, binlerce yıllık kafatası deformasyon uygulamaları çeşitli 
antik dünya kültürlerinde de karşımıza çıkıyor. Bu geleneğin kökeni hakkında hiçbir şey bilinmiyor. 
Uzun kafataslarının en eski örneklerinden bazıları Güneydoğu Avustralya'da Coobool Deresi ve Kow 
Bataklığı'nda ortaya çıkarıldı. 

5. PİRAMİTLER VE ORION
Mısır'daki Keops, Kefren ve Mikerinos piramitlerinin Orion Takımyıldızı ile bağlantılı bir yıldız 

geçidi olduğu yönündeki efsaneler pek çok bilim kurgu eserine konu olmuştu. Piramitlerin nasıl inşa 
edildiğinin halen tam olarak ortaya çıkarılamamış olması bu tür iddiaları besliyor. Piramitlerin konu-
munun Güneş'in hareketleri ve yıldızlarla olan matematiksel bağlantıları her türlü uzaylı efsanesine 
kapı aralıyor.

                            (ertan.altan@haberglobal.com.tr  - Web Özel)

Binlerce yıldır çözülemeyen gizemler!

San Jose, 64 top ve üç direkle donatılmış bir İspanyol kalyonuydu (16. 
yüzyıldan 18. yüzyıla kadar savaş veya ticaret için kullanılan birden 
fazla güverteye sahip bir gemi). İspanyol filosunun bir parçası olarak 
kardeş gemisi San Joaquin ile birlikte bir yıl süren inşasının ardından 
ilk kez 1698 yılında denize indirildi.

San José kısa bir süre sonra, İspanya Kralı II. Carlos’un ço- cuksuz 
ölmesinin ardından İspanyol kraliyet tahtının kontrolü için yarışan 
Avrupalı güçler arasında 1701’de başlayan İspanyol Veraset Savaşı’na 

dahil olacaktı. Ancak savaşın temelinde eko- nomik çıkarlar 
yatıyordu. İspanyol İmparatorluğu’nun statüsü 17’nci yüzyıl 
boyunca giderek azalırken, Büyük Britanya’nın ticari bir güç 
olarak zirveye yükselmesi kaçınılmaz hale gelmişti.

8 Haziran 1708’de Panama’daki Portobelo’dan yelken 
açan San Jose, Peru’daki madenlerden çıkarılan gümüş ve 
altın ile Kolombiya zümrütleriyle dolu sadıklar ve milyonlar-
ca peso altın ve gümüş sikke de dahil olmak üzere altı yıllık 
birikmiş hazineyi İspanya’ya götürüyordu. Kalyon, Cartage-
na’nın (Kolombiya yakınlarında önemli bir İspanyol sömür-
ge şehri) güneyinde dört İngiliz gemisinden oluşan bir fi- 
loyla karşılaştı. İngiliz amiral Charles Wager’e atfen Wager’in 
Harekâtı olarak bilinen bu deniz savaşı gece boyunca devam 
etti. San Joaquin kaçmayı ve sonunda Cartagena’ya sağ 
salim ulaşmayı başarırken, San Jose o kadar şanslı değildi; 
İngiliz gemisi Expedition tarafından saldırıya uğradı ve yak- 
laşık bir saat süren çatışmanın ardından San Jose barut 
depolarının patlaması sonrası içindeki hazinelerle birlikte 
hızla battı ve 600 yolcusundan sadece 11’i kurtulabildi. 

Bu İngiliz filosu için bir zafer olsa da, bekledikleri kadar 
çok ganimete ulaşamadılar. San Joaquin’in kaçması ve San Jose’nin Kolombiya açıklarında okyanu-
sun dibini boylamasıyla İngilizler üçüncü bir İspanyol gemisi olan Santa Cruz’dan sadece hayal kırıklığı 
yaratan bir ganimet payı ele geçirmeyi başardılar.

O günden bugüne yani 300 yılı aşkın süredir, San Jose batık avcılarının hayali oldu. İspanyol 
kayıtlarında bugünkü değeriyle 20 milyar dolar değerinde 200 ton altın, gümüş ve zümrüt taşıdığı 
görülünce tüm batıkların ‘kutsal kasesi’ olarak anılmaya başlandı. Yaklaşık 600 metre derinde ol- 
duğu tespit edilen geminin çıkarılması için büyük bir mücadele başlatıldı. Ancak bir sorun vardı. 
Çünkü enkazın yeri tam olarak bilinmiyordu. Yıllar süren arayış sonunda ABD’li kurtarma şirketi Sea 
Search Armada batığı bir su altı robotu aracılığıyla 1981’de bulduğunu ilan etti. Çekilen fotoğraflar-
da efsane doğrulanıyordu. O açıklamadan sonra büyük bir hukuk mücadelesi başladı. İspanya, San 
Jose’nin askeri bir gemi olduğunu ve bu nedenle UNESCO sözleşmesi kapsamında halen İspanyol 
malı olduğunu savundu; batığın sahibi olduğunu ilan etti. Kolombiya ise gemi kendi karasularında 
battığı ve Kolombiya zümrütleriyle dolu olduğu için hazinenin aslan payını kendilerinin alması ge- 
rektiğini açıkladı. Kavgaya enkazı bulan Amerikan şirketi de dahil oldu ve 10 milyar dolar pay istedi. 
Daha batığın nasıl çıkarılacağı bile belirsizken İspanya-Kolombiya ve ABD şirketi arasında başlayan 
kavga sonunda Uluslararası Tahkim Mahkemesi’ne taşındı. Bitmedi… Peru ‘tüm bu hazine ülkemiz-
deki madenlerden çıkarıldı. Üstelik geminin mürettebatı Perulu kölelerdi’ diyerek büyük servete 
talip olan üçüncü ülke oldu. Bu da yetmedi Bolivyalı Qhara Qhara yerlileri atalarının yerleşim alan- 
larındaki maden alanlarında zorla çalıştırıldıkları iddiasıyla topa girdi, madenlerde köle olarak çalış- 
tırılan Afrikalı işçilerin torunları bile hazineden hak iddia etti. 

2022 yılında, Amerikalı şirkete ait uzaktan kumandalı bir sualtı aracı tarafından enkazın yeni 
görüntüleri çekildi ve altın külçeler, madeni paralar ve çanak çömlek gibi değerli eşyalar görüldü. 
Artık her şey hazırdı. Bu yılın başlarında Kolombiya hükümeti 4.5 milyon dolarlık bir kurtarma çalış- 
masına resmen başlayacağını duyurdu. Bu çalışma, okyanus yüzeyinin 2 bin feet (600 metre) altına 
dalacak ve enkazdan çok sayıda eseri kurtarmaya çalışacak bir robotla gerçekleştirilecek. Bu öyle 
büyük bir operasyon ki Devlet Başkanı Gustavo Petro da dâhil olmak üzere Kolombiyalı liderler San 
Jose’yi konu alan sayısız açıklama yaptı. Eski Kolombiya Devlet Başkanı Juan Manuel Santos bile San 
Jose’yi “insanlık tarihinde bulunmuş en değerli hazine” olarak nitelendirdi. 

BATIK HAZİNE KAVGASI!
5 ülke birbirine girdi!

(Oda.tv.com)

GİZEMLER...
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Kirada stopaj dönemi: 
Yüzde 20'si 
vergi olarak 

Maliye'ye gidecek

Hazine ve Maliye Bakanlığı'nın hazırladığı 
yeni vergi paketinde yer alan bir maddeye göre, 
ev sahipleri yıllık kira vergisini artık her ay peşin 
ödemek zorunda kalacak. 

Taslağa göre, kiracılar bankaya yatıracakla-
rı kiranın yüzde 20'sini stopaj olarak ödeyecek 
ve kalan tutar ev sahibine aktarılacak.

Bu sayede devletin kira gelirlerinden elde 
ettiği vergi miktarının artacağı ve 40 milyar 
liraya kadar bir ek gelir elde edileceği tahmin 
ediliyor.

                  **********
Yıllık kira beyannamesi ve vergi ödeme-
niz tarih oluyor...
Artık; kira geliri otomatik olarak vergi-
lendirilecek. 
Evini kiraya verenlerin yılda bir defa 
beyanname vererek ödedikleri kira 
vergisi (Gayrimenkul Sermaye İradı- 
GMSİ) otomatik vergiye dönüşebilir. 
Yeni getirilen sistemle kira geliriniz 
otomatik olarak vergilendirilecek. 
Kiracı, kiralarını banka üzerinden 
ödeyecek. 
Banka, kira tutarından yüzde 20 stopaj 
kesintisi yaparak vergi olarak kesip bu 
tutarı doğrudan devlete aktaracak.

               **************
Yeni düzenlemeyle örneğin evini 10 bin lira 

kiraya veren ev sahibinin aylık kira geliri 8 bin 
liraya düşecek.

 Mevcut yasaya göre bir yıl boyunca elde 
edilen kira gelirlerinin vergisi bir sonraki yıl 
beyanname verilerek ödeniyor. 

Beyan sırasında her yıl yeniden değerleme 
oranında artan istisna tutarı toplam gelirden 
düşülüyor ve kalan kısım üzerinden yüzde 
15’ten başlayarak vergi alınıyor.

        KAYNAKTAN KESİNTİ
Sözcü'nün haberine göre, yeni getirilecek 

sistemde ise kira gelirleri tıpkı çalışanların her 
ay maaşından yapılan vergi kesintisi (stopaj) 
gibi kesintiye uğrayabilir. 

Bütün kira ödemeleri bankalar üzerinden 
yapılacak. 

Banka, faiz ve benzeri kazançlarda olduğu 
gibi ev sahibinin hesabına yatan kira parasından 
yüzde 20 oranında stopaj kesebilir. 

Kalan tutarın ise vergisi ödenmiş kira geliri 
olarak ev sahibinin hesabına düşebileceği 
belirtildi. 

Bu yöntemle, normalde yüzde 15’ten 
başlayan kira vergisi yüzde 20’ye yükselmiş 
olacak. 

Ev sahipleri daha sonra isterlerse giderlerini 
beyan edip ödedikleri vergiden iade talep 
edebilecek. Uygulamanın 2025’ten itibaren elde 
edilecek kira gelirlerinde geçerli olacağı ifade 
edildi.

EV SAHİPLERİ 
40 MİLYAR 

VERGİ ÖDEYECEK
Kirada stopaj uygulamasına geçilmesiyle 

devletin ev sahiplerinden 40 milyar liralık kira 
vergisi tahsil edeceği hesaplandı. 

Bu da 200 milyar lira olması beklenen kira 
gelirinden ev sahiplerine kalacak tutarın 160 
milyar lira olacağını gösteriyor. 

Ev sahipleri 12 aylık kira gelirinin 1 aylık 
tutarını devlete vergi olarak öderken yeni 
düzenleme ile 2 aylık kirayı devlete vermek 
zorunda kalabilir.

Gündemde olan
yeni vergilerde,

kira stopajı
şimdiden tartışma

konusu oldu!

Vergi Uzmanı Nedim Türkmen: 
“İktidar vergi paketini meclise 
sunmayabilir...”

Bayram tatilinin ardından meclise 
sunulması beklenen vergi paketine dair 
tartışmalar sürüyor. Vergi Uzmanı Nedim 
Türkmen vergi paketindeki önerileri  
değerlendirdi. Tasarının iktidar tarafından 
meclise götürülmeyeceğini düşünen Türk- 
men, “Kayıt dışı paradan vergi almaya 
kalkarsanız siyaseten zenginleşenler gün- 
deme gelir. İktidar bunun gündeme gelmesi-
ni istemez” dedi.

Hazine ve Maliye Bakanlığınca 
hazırlanan vergi paketinin bayram tatilinin 
ardından kanun teklifi olarak Türkiye 
Büyük Millet Meclisi’ne (TBMM) sunul-
ması bekleniyor.

Vergi paketinde KDV, ÖTV, gelir ve 
kurumlar vergisi, yurt dışına çıkış harcı 
ile vergi usul kanunları başta olmak 
üzere birçok alanda yapılacak düzenle-
melerle vergi artışları, yeni cezalar ve 
ceza artırımları önerileri yer alıyor. 
Sadece KDV, ÖTV ve harçlar ile ilgili 
düzenlemelerin yıllık gelir etkisi toplam 
181 milyar TL olarak hesaplandı.

 Vergi Uzmanı Nedim Türkmen’e göre 
ise pek çok öneri iktidar tarafından meclise 
sunulmayabilir. Vergi paketinde en çok tar- 
tışmaya sebep olan önerilerden biri kanun 
dışı paranın vergilendirilmesine dair öneri. 
Türkmen bunun çok mümkün olamayacağı 
görüşünde. Bunun ilk sebebi, paranın 
kaynağını sormaya yönelik mevzuatta bir 
düzenleme olmaması. Diğer bir sebep ise; 
bu uygulamayla birlikte siyaseten zenginle-
şenler ve siyasetin finansmanı gibi konula-
rın gündeme gelmesi... Geçmişte bu 
uygulamanın meclisten geçtiğini belirten 
Türkmen, Ak Parti’nin iktidara gelmesiyle 
bu yasanın iptal edildiğini ve yürürlüğe hiç 
girmediğini anlatıyor:

Türk vergi sistemi malı takip ediyor, 
parayı takip etmesi lazım. Parayı takip 
etmesi için de gelir vergisinde bir değişik-
lik yapıp bu kaynak kuramından safi artış 
kuramına geçmemiz lazım. Bunu biz ya- 
pacaktık aslında, 1998’de bir kanun çıktı 
2003’te yürürlüğe girecekti. İktidar değişti 
ve iktidar ilk çıkardığı yasayla bu düzenle-
meyi iptal etti, hiç yürürlüğe koymadı. Ama 
bu arada hayat standardı, ortalama kâr hakkı, 
gayrisafi milli hasılat gibi vergi müessesele-
ri kaldırılmıştı. Yani aslında sistem savun-
masız kaldı. Bu öneriyle de şunu söylemek 
istiyor, mesela bir kişi 20 milyon liraya bir 
Bentley araç aldı. devlet, bu kişinin gelir- 
lerine bakacak. Bu kişinin geliriyle yaptığı 
bu harcama arasında yüzde 20’den fazla 
fark varsa, bu kişiden bunu izah etmesini 
isteyecek. Devlet ‘Bu parayı nereden buldun’ 
diyecek aslında. Sizin de ne yapmanız 
lazım, ‘Babamdan borç aldım’, ‘Şurada bir 
yerim vardı onu sattım’ gibi izahatlar ge- 
liştirmeniz lazım. İzahat veremezseniz vergi 
incelemesine gidecek. Ama işte vergi incele- 
mesine gidildiğinde de paranın kaynağını 
sormaya yönelik mevzuat düzenlemesi 
olmadığı için sorunlar yaşanacak. Bunun 
yapılabilir olduğunu düşünmüyorum ben. 
Bunu sorduğunuz anda siyaseten zenginle-
şenler, siyasetin finansmanı gibi konular 
gündeme gelecek, böyle bir konunun 
gündeme getirilmesine izin verileceğini 
düşünmüyorum. Gelir idaresi bürokratları 
bunu öneri olarak sunmuş, bunu meclise 
getirip getirmemek iktidarın inisiyatifinde 

bir şey. ‘Hayır efendim buna gerek yok, 
zenginler küser yurt dışına gider’ derler bir 
bahane uydururlar veya bizi yanıltırlar ve 
yasayı getirir koyarlar o zaman da sevinir 
mutlu oluruz. O ihtimali zayıf görüyorum 
bunu da söyleyeyim.

   ÖTV’NİN GERİ İSTENMESİ  
   ANAYASAYA AYKIRI

Türkmen, yeni vergi paketinde en- 
gellilerin ÖTV istisnasına dair süre kısıtla-
masının 5 yıldan 10 yıla çıkarılması ve 
engelli araç sahibinin ölümünün ardından 
mirasçılara ÖTV'yi geri ödeme zorunluluğu 
getirilmesini de değerlendirdi. Türkmen, 
araç alımının yüzde 30’unun engelliler 
adına alınan araçlardan oluşmasının bu 
öneride etkisi olduğunu düşünüyor:

“Beş yılda bir araç değiştirebiliyordu 
engelliler, bunu 10 yıla çıkartmayı öneri-
yorlar. Yani ‘Böyle yaparak vergiden 
tasarruf etmek istiyorum’ diyor. Engellilerin 
ölmesi durumunda vergi farkının geri alın- 
ması önerisi doğru değil, bu yapılamaz. 
Zaten bu anayasaya da aykırı.”

DEV ŞİRKETLER PAKETTEN 
   NE KADAR ETKİLENECEK?
Vergi paketinde, Kamu Özel Sektör İş 

Birliği (KÖİ) ve Yap-İşlet-Devret (YİP) 
modeliyle hayata geçirilen havaalanları, 
şehir hastaneleri, otoyollar, köprüler, tren 
hatları gibi yüzlerce projeyi yöneten şir- 
ketlerin kurumlar vergisi oranının, banka-
larla eşitlenmesi de yer alıyor.

Buna göre, dev şirketler devlete artık 
yüzde 25 değil yüzde 30 oranında kurumlar 
vergisi ödeyecek. Türkmen’e göre bu öneri, 
buraların gelirinin çok yüksek olduğunu 
devletin de kabul ettiğinin göstergesi...

Verginin hep tüketiciden alındığına 
dikkat çeken Türkmen, “Her yüz liranın 70 
lirasını tüketiciler ödüyor” diyor ve ver- 
gilendirilmeyen bir alanın bırakılmamasının 
gerekliliğini şu sözlerle anlatıyor:

“Gelir vergisinin de yüzde 61’ini de 
ücretliler ödediği için vergilendirilemeyen 
çok alan var. Sayın bakan zamanında de- 
mişti ki ‘Verginin tabana yayılması lazım.’ 
Ben de dedim ki ‘Ne tabanı kardeşim 
tabana yayıldı, yapıştı.’ Sonra ‘Ben yanlış 
anlaşıldım, vergilendirilmeyen alanları biz 
vergilendireceğiz’ dedi. Bu yüzden basit 
usulle vergilendirme dışına alınanları 
vergilendirmek, kriptolardan vergi almak, 
kuryeleri vergilendirmek, bahşişleri ver- 
gilendirmek gibi değişik şeyler karşımıza 
çıkıyor.

Asgari kurumlar vergisi getirilecek 
ama cirodan yüzde 2 önemli bir rakam, 
mecliste yüzde 1’e düşer o. O işler o kadar 
kolay değil, bürokrat hazırlar ama siyasetçi 
onun yansımalarına bakar. ‘İndirim ve 
istisnaları kaldıracağız’ dediler. Hangi yere 
elini attıysa ‘Olmaz’ dediler, o yüzden 
dediler ki ‘Biz asgari kurumlar vergisini 
çıkararak’ bu durumu dengeleyelim.”

BARINMA KRİZİNE TUZ BİBER:  
 KİRA GELİRİNDE STOPAJ

Pakette, konut kiralarındaki istisnanın 
kaldırılması ve vergilemenin tevkifat usulü 
ile yapılması önerisi de yer alıyor. Şu an 
2024 yılına ilişkin 2025 yılında verilecek 
beyannamelerde istisna tutarı 33 bin TL. 
Vergi paketinde bu konuda, Gayrimenkul 
Sermaye İradı (GMSİ) gelirlerinde istisna-
nın devam etmesi, kira ödemelerine tutara 
bakılmaksızın bankalar aracılığıyla ödeme 
zorunluluğu getirilmesi ve ödemeler üze- 
rinden banka tarafından yüzde 20 kesinti 

yapılması, 2024 yılında kira gelirinin tari- 
fenin üçüncü gelir dilimini (580 Bin TL) 
aşmaması halinde beyanname verilmesinin 
ihtiyari bırakılması, aşması halinde ise, 
beyanname verilmesi ve tevkifatın (kesinti-
nin) mahsup edilmesi, önerildi. Bu uygula-
manın hayata geçmesi halinde 40 milyar TL 
gelir tahmin ediliyor. 2023 yılı verilerine 
göre 580 bin TL üzerinde kira geliri elde 
edenlerin sayısı 12.833, altında elde eden- 
lerin sayısı ise yaklaşık 1,8 milyon kişi 
olarak belirlendi. Düzenlemenin, 1 Ocak 
2025 tarihinden itibaren uygulanmak üzere 
yayımı tarihinde yürürlüğe girmesi önerildi. 
Düzenleme 2025 yılında elde edilen 
gelirlerden itibaren uygulanacak.

Türkmen bu uygulamanın, var olan 
barınma krizini derinleştireceğini şu söz- 
lerle değerlendiriyor: “İşyeri olarak kira- 
lanan yerlerde yüzde 20 stopaj vardı, bunu 
konuta getirmek ne derece doğru? ‘Devletin 
çok paraya ihtiyacı var. Ben yıl bittikten 
sonra martta beyanname verip temmuzda 
alıp bununla uğraşmak istemiyorum, bunun 
yüzde 20’sini bunu kiralayan senin adına 
ödesin mantığı’ bu. Bunun da doğru oldu- 
ğunu söyleyemem. Bu durum barınma kri- 
zini de derinleştirir. Çünkü o zaman ne ola- 
cak bu? Konutu tutan açısından bir maliyet 
olacak. Bir de bu işyeri kiraları gibi olunca 
kiralayanın net tutarın üzerine bir yüzde 20 
daha yatırması lazım. Kiraları yükseltici 
etkisi olur bunun. Ben derim ki ‘Ayda 30 bin 
tl alırım stopaj sana ait.’ O zaman ne olur 
bu? Sana 36 bin liraya mal olur.”

  “AÇLIK TEHLİKESİYLE 
   KARŞI KARŞIYA KALIRIZ”
Yem ve gübredeki KDV istisnasının 

kaldırılması da vergi paketinin öne çıkan 
maddelerinden. Türkmen, son bir yılda 
dünyada gıda enflasyonunun yüzde üç dü- 
şerken, Türkiye’de yüzde 75 yükseldiğine 
dikkat çekerek bu uygulamanın yoksulluğu 
derileştireceğini ve insanları açlıkla karşı 
karşıya bırakacağını düşünüyor.

Türkmen, “Çiftçiyi daha çok sübvanse 
etmek yerine maliyetini yükseltirseniz benim 
manavdan aldığım domatesin fiyatı yükse-
lir” diyor ve bu uygulamanın da meclisten 
geçmeyeceğine inandığını söylüyor.

    “KRİPTODA İŞLEM, 
    BORSADA KÂRDAN 
    VERGİ ALINMALI”
Uzun bir süredir konuşulan ve önü- 

müzdeki hafta yürürlüğe girmesi beklenen 
kripto varlıklarla ilgili düzenlemeyi de 
değerlendiren Türkmen, bu regülasyonun 
Türkiye’yi gri listeden çıkaracağını belirti-
yor. Kripto varlıkların vergilendirilmesinde 
kazanç değil işlemden vergi alınması ge- 
rektiğini söyleyen Türkmen, borsanın 
vergilendirilmesindeyse bunun tam tersi 
olması gerektiğini; yani işlemden değil 
kazançtan vergi alınması gerektiğini 
belirtiyor ve “Yani ben işlem yapıyorum, 
kar etmiyorum benden niye işlem vergisi 
alıyorsun. Bu doğru değil. Ben kâr edersem, 
takip et sonra bu vergiyi benden al” diyor.

Kripto hacminin Türkiye’de çok yük- 
sek olduğunu söyleyen Türkmen kripto 
varlıklara dair regülasyonun çok önemli 
olduğunu, bu alanda çok büyük paralar 
olduğunu da ekliyor. 

Öte yandan bu regülasyonun altcoinle-
ri de maliyetin artması sebebiyle etkileyece-
ğini söyleyen Türkmen, tüm dünyada krip- 
tonun geleceğini olumlu gördüğünü belirtiyor.

(karar.com)

BAYRAM TATİLİ BOYUNCA EKONOMİ GÜNDEMİ;
YENİ VERGİ ÇALIŞMALARI OLDU...

VERGİLER
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Görsel sanatlar öğretmeni ve sanatçı Serap, MasterC-
hef'te Burdur'un yöresel yemekleriyle şeflerden geçer not 
aldı.

MasterChef Türkiye 2024 sezonunda, Serap Küçük 
isimli yarışmacı, hem öğretmen hem de sanatçı kimliğiyle 
izleyicilerin karşısına çıktı. Aslen Burdurlu olan ve Burdur'un 
geleneksel lezzetlerini sunmak üzere yarışmaya katılan 
Serap Küçük, Burdur'dan temin ettiği malzemelerle mutfağa 
girdi. Yemeğini hazırlarken, Burdur'a özgü tarhana çorbası, 
oğlak kavurma, erişte ve kendi yaptığı ekmek gibi yöresel 
ürünleri kullanarak sunumunu gerçekleştirdi. Görsel sanat-
lar hocası olan Serap Küçük, tabağının sunumunda da 
sanatçı bakış açısını ortaya koydu ve şeflerden tam not aldı. 
Sunumunun şık ve estetik olması, diğer şefler tarafından 
büyük takdir topladı.

Tuz Eksikliği Serap'ın Başını Ağrıttı
Ancak Serap Küçük, yarışmada Burdur'un yöresel 

lezzetlerini sunarken bir problemle karşılaştı: yemeğinde tuz 
eksikliği yaşadı. Bir anlık tuz paniği yaşayan Burdurlu 
yarışmacı, eriştenin tuzunu ilave ederken oğlak eti ile 
sunacağı sosunu sunum tabağına koymayı unuttu. Yine de 5 
dakikalık sürede "Burdur Esintisi" adını verdiği tabağını 
hazır eden yarışmacı Küçük, Mehmet Yalçınkaya, Somer 
Sivrioğlu ve Danilo Zanna'yı hem malzemelerin Burdur'dan 
gelmiş olmasına, hem yemeğin lezzetine tam not verdi.

Şıklığı ve el çabukluğu ile dikkat çeken Burdurlu 
yarışmacı Serap Küçük, aynı zamanda topuklu ayakkabılarla 
ve şık kıyafetlerle nasıl yemek yapabildiği konusunda takdir 
topladı. Serap Küçük konuyla ilgili olarak, "Her ne kadar 
çalışıyor olsam da 20 yıldır işten geldikten sonra, üzerimi 
bile değiştirmeden mutfağa girdim. Hazır yemeklerden 

ziyade aileme hep ev yemekleri yaptım. Evde sadece topuklu 
ayakkabılarım olmuyor ama üstüm başımı değiştirmeye 
fırsat olmadan kendimi mutfakta buluyorum. Eğer tur 
atlarsam topuklu ayakkabılarla da yemek yapmaya devam 
ederken zorlanmam."dedi.
Serap Küçük MasterChef'te İkinci Tura Yükseldi

Yarışmanın sonunda Serap Küçük, görsel sunumu ve 
lezzetli yemekleriyle şeflerden geçer not aldı ve MasterChef 
Türkiye'de ikinci tura yükseldi. Yarışmaya katılmadan önce 
Burdur'dan getirdiği malzemelerle hazırladığı yemeği, hem 
lezzeti hem de sunumuyla şeflerin beğenisini kazandı. Bu 
başarı, Serap Küçük'ün tanıtımında da ifade ettiği gibi 
gastronomi alanındaki yeteneklerini sergileyerek, hem 
öğretmenlik hem de sanatçılık kimliğini birleştirdiği önemli 
bir adım oldu.

Başkan Ercengiz, açıklamasında öncelikle Senir Suyu 
projesine değindi. Göreve geldikleri andan itibaren Senir 
Suyu ile ilgili yasal süreci başlattıklarını belirten Ercengiz, 
"İlbank tarafından projelendirilen, yapım ihalesi yapılan, 
üstlenilen ve kontrol edilen bu proje, 2012 yılında sadece 10 
ay su taşıdıktan sonra patlayarak atıl duruma gelmişti. 
Burdur Belediyesi'nin dâhil olmadığı bu projede haklılığımız 
yerel mahkemelerde kanıtlandı ve şu an son aşamadaki 
kararı bekliyoruz" dedi.

2016 yılında DSİ ile yapılan protokol kapsamında isale 
hatlarının yenilenmesi, yeni depoların yapılması ve yeni 
sondajların açılmasına karar verildiğini anlatan Ercengiz, 
2019 yılında tamamlanan projenin bedelinin Burdur Beledi-
yesi tarafından ödendiğini, ancak açılan kuyuların iki yıl 
sonra verimsiz hale geldiğini ve hatta suyu tükendiğini ifade 
etti. Ayrıca, kayıp ve kaçakların önlenmesi için İlbank'a 2018 
yılında gerekli başvurunun yapıldığını ve proje ihalesinin 
tamamlandığını belirtti. Yaklaşık 450 km’lik şehir içi yeraltı 
su kanalizasyon hattı projesinin finansman sağlanmak üzere 
İlbank Genel Müdürlüğü'nde beklediğini ekledi.

Başkan Ercengiz açıklamasında şu ifadelere yer verdi;

“SENİR SUYU KARARINI BEKLİYORUZ”
“Son günlerin diğer sorununa geldiğimizde; Belediye 

olarak 10 yıllık performansta sorunu bir bütün olarak ele alıp 
kurumsal zorunluluklarımızı yerine getirdik. Neler mi 
yaptık?  Göreve gelir gelmez öncelikli işimiz Senir Suyu ile 
ilgili yasal süreci başlatmak oldu; ilbank tarafından projelen-
dirilen yapım ihalesi yapılan yapımı üstlenilen ve kontrolü 
yapılan bu proje 2012 yılında sadece 10 ay su taşımış 
patlamış ve atıl duruma gelmişti.  Burdur Belediye’sinin 

dâhili olmayan projede haklılığımız yerel mahkemelerde 
kanıtlandı ve son aşamadaki kararı bekliyoruz. 2016 yılında 
DSİ ile yapılan protokolle; isale hatlarının yenilenmesi yeni 
depoların yapılması ve kendi alanımızda yeni sondajlar 
açılmasına karar verildi ve 2019 yılında proje tamamlanıp 
bedeli “Burdur Belediyesi” tarafından ödenmek üzere teslim 
edildi. Ancak açılan kuyular iki yıl sonra verimsiz hatta suyu 
tükenmiş hale geldi. Diğer bir sorun ise kayıp ve kaçakların 
önlenmesiydi. Bu sorunun da giderilmesi için ilbank’a proje 
ve yapım için gerekli başvuru 2018 yılında yapıldı.  Proje 
ihalesi yapıldı ve yaklaşık 450 km’lik şehir içi yeraltı su 
kanalizasyon hattı projesi tamamlanarak finansmanı sağlan-
mak üzere İlbank Genel Müdürlüğü’nde halen daha bekle-
mektedir. 

“ARITMA TESİSİMİZ BİRKAÇ AY İÇERİSİNDE 
TAM KAPASİTE DEVREYE GİRECEK”

2020 yılında bir anda boşalan kuyular nedeniyle yaşadı-
ğımız su krizi için kendi bölgemizde sondaj çalışmalarını 
hızlı bir şekilde tamamlarken bir yandan da Senir Suyu için 
süreci başlattık. 20 farklı kurum ve farklı bakanlıklardan 
gerekli olan yazışma ve izinleri alabilmek için üç senenin 
üzerinde çaba sarf ettik.  Tüm görüş ve izinler alındı plan 
askıya çıktı ve her şey tamam derken bizim proje yine bir 
yerlerde takıldı bekliyor.  Kaldı ki; bu proje için İlbank 
tarafından finansmanın sağlanabilmesi de bugünkü ekono-
mik koşullarda çok kolay gözükmüyor.  Biz bize düşenleri 
yapma konusunda hiçbir şeyden geri durmadık.  Suyun 
hırsızlığını yapanlara da göz açtırmadan denetimlerimizi 
arttırdık. Yetmediği noktada yeni sondajları açmaya devam 
ediyoruz.  Yine DSİ ile yaptığımız protokolle arıtma yumuşat-

ma tesisini de tamamladık. Ancak o projede de daha az su 
kaybı olması için modernize etmek üzere ek tesis kararı aldık 
bir kaç ay içerisinde arıtma tesisimizde tam kapasite devreye 
girecek. 

“UMARIM ÖNLEMLERİ ALIR BİZDEN SONRAKİ 
KUŞAKLARA YAŞANABİLİR BİR VATAN BIRAKIRIZ”

Yıllardır içme suyu barajıyla ilgili talebimizi her pozis-
yonda yüksek sesle dillendirdik. 

Akçay, Belkaya, Yapraklı, Bademli barajları derken on 
yılı geride bıraktık ortada vaatlerden başka bir şey yok! 
Bölgede artan sulu tarım nedeniyle her yıl yeni kuyular 
açmak zorunda kalıyoruz. İçme suyu sağlamak tek başına 
yerel yönetimin görevi değildir. Var olan suyu dağıtamıyorsak 
elbette bizi eleştirmek herkesin hakkıdır ancak kenara çekilip 
tüm sorumluluğu yerele bırakıp biz gerekli uyarıyı yaptık 
demek kolaycılık olur. 22 yıldır ülkeyi yöneten siyasi iktida-
rın Burdur tercihleri noktasında Burdur’un Karacaören’ini 
Antalya’ya verirken hiç mi sorumluluğu yok! Bugün Bucak’ta 
da su sorunu yaşarken koca baraj neden Antalya’ya devredil-
di?  Neden o günlerde itiraz etmedi Burdur’un siyasetçi ve 
bürokratları?  Biz de buradan uyarıyoruz kaçak sondajları 
kapatmazsanız şimdilik işini gören çiftçimiz de bir kaç yıl 
içerisinde bırakın vahşi sulama yapmaya, yüzünü yıkamaya 
su bulamayacak. Burdur Gölü için üç tane havuz açıp gölün 
buharlaştığını keşfeden ve Burdur Göl’ümüzü kaderine terk 
eden yöneticiler bunun da sorumluluğunu üstlenmeyecek.  
Su; yakın bir gelecekte Türkiye’nin en asli sorunu olacak 
umarım çok geç olmadan gerekli önlemleri alır suyu doğru 
yönetir bizden sonraki kuşaklara yaşanabilir bir Vatan 
bırakırız.”

Burdurlu Sanatçı Serap Küçük, 
MasterChef'te şeflerden tam not aldı

Başkan Ercengiz'den içme suyu ve kuraklık açıklaması:

Burdur Belediye Başkanı Ali Orkun Ercengiz, son günlerde artan içme 
suyu ve kuraklık sorunlarına dair detaylı bir açıklama yaptı. Başkan 
Ercengiz, belediyenin 10 yıllık performansını ve su sorununa karşı 
alınan önlemleri anlatarak, geleceğe dair endişelerini paylaştı.

“Bizden sonraki 
kuşaklara,

yaşanabilir vatan...” “Su'yu doğru 
yönetmeliyiz”
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ARKEOLOJİ
TURİZM

Geride bıraktığımız dokuz günlük Kurban Bayramı tatili, aynı zamanda aşırı sıcaklarla birlikte, yaz - turizm sezonunun da bir bakıma başlangıcı oldu...
Bayram tatili boyunca tatil yerleri, turizm hareketleri, gündemde öne çıkan konu başlıkları oldu.
Zengin tarih ve kültür birikimiyle, sahip olduğu değerler ve güzellikleriyle Anadolu coğrafyası’nda, Batı Akdeniz bölgesi’nde 
öne çıkan Burdur ili, bu bayram tatilinde de medyada haberlere konu oldu.
En başta Yeşolva ilçesi’ndeki Salda Gölü, yine uzun bir bayram tatilinde öne çıkarken, lavanta bahçeleri, antik kentlerin yanı sıra Burdur’un aslında 
pek bilinmeyen güzelliklerinden biri olan ‘Serençay Kanyonu’  ya da öbür adıyla ‘Teke Sarayı’, definecilerin tahribatıyla gündeme geldi. 
Burdur'un Günalan köyü sınırlarında bulunan ve doğa harikası olarak bilinen Serençay Kanyonu ile Teke Sarayı bölgesinde, define-
cilerin Roma dönemine ait kaya mezarlarına ve dini mekanlara zarar verdikleri görüntülerle ortaya kondu.

Serençay Kanyonu (Teke Sarayı)
bölgesinde defineci tahribatı!
Burdur'da Serençay Kanyonu ve Teke Sarayı olarak 
bilinen bölgede defineciler, Roma Dönemi'ne ait oyma 
mezarları talan etti. Bölgeye giden yerli ve yabancı 
turistler özellikle geç Roma veya erken Hristiyanlık 
dönemlerine ait olduğu belirtilen bu kültürel mirasın 
korunması gerektiğini vurguladı.

Burdur'un Günalan köyü sınırlarında bulunan ve 
doğa harikası olarak bilinen Serençay Kanyonu ile 
Teke Sarayı bölgesinde, definecilerin Roma dönemine 
ait kaya mezarlarına ve dini mekanlara zarar verdikleri 
tespit edildi.

Özgür Rotalar Dağcılık ve Doğa Sporları 
(ÖRDOS) grubu üyeleri, bölgede yaptıkları doğa 
yürüyüşü sırasında tahribatı görüntüledi ve koruma 
çağrısında bulundu. Kanyonun milattan sonra 4 ila 
6'ncı yüzyıl arasında yapıldığı tahmin edilen kaya 
mezarları ve dini amaçlı yapılar, çeşitli yazı ve şekillerle 
kirletilmiş ve parçalanmış halde bulundu. Özellikle geç 
Roma veya Erken Hristiyanlık dönemlerine ait olduğu 
belirtilen bu kül- türel mirasın korunması gerektiği 
vurgulandı. ÖRDOS grubu kurucularından Metin 
Atasayar, bölgenin doğal güzellikleri ve kültürel 

değerleriyle ön plana çıktığını belirterek, "Maalesef 
bölgeye gelen ziyaretçilerin çöp bıraktığını ve duvarlara 
zarar verdiğini gördük. Eserler kısmen zarar görmüş 
durumda, ancak henüz ciddi hasar almadılar" dedi.

Tarihi kaya mezarları ve dini mekanlardan oluşan 
mağaralara verilen zararları görüntüleyen ÖRDOS 
grubu üyelerinden Veli İşleyen, "İnşallah koruma altına 
alınması için bir faydamız olur. Çünkü çok güzel bir tarihi 
yer, ama ne bir fotokapan, ne bir bekçi var. Defineciler 
zarar vermiş, köstebek yuvası gibi olmuş. Yetkililer hareke-
te geçmeli" diye konuştu. (karar.com)


